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سرمقاله
E d i t o r i a lفرهاد اشراقی

ضرورتشفافسازی
نمایندگان فدراسیون و باشگاه ها می گویند تلویزیون دقیقه ای ۸ میلیارد تومان 
درآمد دارد اما سالی ۵۰ میلیارد )و به روایتی ۱۴۰ میلیارد( به فوتبال پول می دهد. 
در این مورد هم مثل ماجرای قرارداد مربیان و بازیکنان خبری از شفاف سازی 
نیست و به همین دلیل افکار عمومی که مصاحبه مدیران باشگاه ها را می خوانند، 
به آنها حق می دهند. تلویزیونی ها اما خیلی ضرورتی نمی بینند که در این مورد 
شفاف سازی کرده و مثلًا ریز دریافتی ها و پرداختی ها را اعلام کنند. اتفاقاً خود 
باشگاه ها هم وقتی در ماجرای قرارداد بازیکنان بحث شفاف سازی پیش می آید، 
عقب می کشــند و اگر قراردادی را هم اعلام کنند، مبالغ درست را نمی گویند 
درست مثل چند سال قبل که قرارداد ۳ میلیاردی را به سازمان لیگ یک میلیارد 
می گفتند و سازمان لیگ هم همان دروغ ها را منتشر می کرد! ما نه تنها در بحث 
حق پخش و کپی رایت و قراردادها و... نیاز به شفاف سازی داریم بلکه این نیاز را 
در تمام زمینه ها حس می کنیم. مثلاً همین حالا هیچ کس به طور دقیق نمی داند 
قرارداد ویلموتس و کی روش چقدر بود و یا قرارداد اســکوچیچ چقدر اســت. 
پرســپولیس تمایلی به افشای دقیق قرارداد لوکادیا ندارد و طبعاً استقلال هم 
دوست ندارد قرارداد ساپینتو و... را رسانه ای کند. متأسفانه در جامعه و در عرصه 
اجتماعی، اقتصادی و... هم خبر چندانی از شفاف سازی نیست. مثال؟ هنوز خیلی 
از آنهایی کــه یارانه می گیرند، دقیقاً نمی دانند چــرا می گیرند و خیلی ها که 
نمی گیرند، خبری از مکانیزم حساب و کتاب ها و قطع شدن یارانه شان ندارند. 
اینکه مُحرم ندانستن مردم تا کی و کجا ادامه دارد، معلوم نیست ولی حداقل در 
فضای ورزش به جرأت می توان گفت خبری از شفافیت نیست و این مسئله کارها 
را خراب کرده و اعتمادها را از بین می برد. همان طور که فیفا به ما اعتماد ندارد و 
مجبوریم بازی ها را بدون تماشاگر برگزار کنیم و یا مثلًا پرسپولیس و استقلال 
به دلیل عدم شفافیت لازم از آسیا حذف می شوند و آب از آب تکان نمی خورد.
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اســتقلال در پرونده آندره آ استراماچوني 
شکست خورد و کاظم اولیایي قاطعانه معتقد 

است رئیس سازمان خصوصي سازي 
هــم در این ناکامي نقش دارد. 

مدیرعامل اســبق استقلال 
عصر دیروز در گفت وگوي 
اختصاصي با خبر ورزشــي 
ماجراي ناکامي استقلال در 

داستان ســرمربي ایتالیایي 
اسبق خود را کاملًا تشریح کرد. 

نقشسازمانخصوصيسازي
من با صراحت مي گویم این چاهي است که 
رئیــس ســازمان خصوصي ســازي براي 
اســتقلال کَنده است. ســه سال است که 
مجمــع باشــگاه در اختیــار ســازمان 
خصوصي سازي است و آنها هم مي گویند 
تراز مالي استقلال مثبت است. چنین ترازي 
چگونه مثبت است که حالا باید ۵۰ میلیارد 
تومان به اســتراماچوني بپردازیم؟ چطور 
چنین مسئله اي در تراز استقلال دیده نشده 

بود؟ چند وقت پیش نامه اي را دیدم که سه 
نفــر از وزراي دولت وقــت از جمله آقاي 
سلطاني فر وزیر ورزش زیر آن را 
امضا کــرده بودند و مدعي 
شدند تراز استقلال مثبت 
اســت. خب چگونه مثبت 
مي شود در حالي که اصلًا 
پرونده شکایت استراماچوني 

در آن دیده نشده بود؟
آغازدردسر

من سالیان ســال با استقلال زندگي کردم و 
کاملًا مشکلات باشگاه را درك مي کنم. دلم 
براي استقلال مي سوزد و به عنوان یک دلسوز 
مي گویم آقایان ماجراي استراماچوني تازه آغاز 
دردسر و از نتایج سحر است. از همین حالا باید 
پرونده غرامت پادواني را پیگیري کنیم چون 
اگر بتواند علیه استقلال رأي بگیرد قضیه دیگر 
بــا ۵۰ میلیارد تومان جمع نمي شــود بلکه 
صحبــت از غرامتي بین ۸ تا ۱۰ میلیون یورو 

است که رقمي بسیار سنگین خواهد شد. 

دستبازمديران
یک ســري از آقایان مي گویند اســتقلال 
شــرکت دولتي اســت. خب کدام شرکت 
دولتي در ابتداي سال ردیف بودجه ندارد و 
نمي داند چقــدر پول در اختیــارش قرار 
مي گیرد و باید بر اســاس همان رقم هزینه 
کند؟ وقتي دست یک مدیر را باز مي گذارید 

تا هر کاري دلــش مي خواهد انجام بدهد 
طبیعي است که حاصل آن مي شود همین. 
نتیجه اش مي شود پرونده استراماچوني و 
داستان پادواني که هنوز تمام نشده است. 

مجمع استقلال باید پاسخگو باشد. 
حركتعمديمردايتاليايي

نکته مهم در ماجراي استراماچوني این است 
که او در قراردادش آورده بود دستمزدش باید 
به حساب یک بانک ایتالیایي واریز شود و این 

مسئله با توجه به بحث تحریم ها خیلي 
مهم است. یا مدیران وقت باشگاه 

اســتقلال متوجه این نکته 
نشــده بودنــد یــا اینکه 
استراماچوني با استفاده از 
هم فکري تیم حقوقي خود 
تعمداً چنین  بنــدي را در 

قرارداد آورده بود تا بتواند روز 
مبادا از آن اســتفاده کند و دقیقاً 

همین کار را هم کرد. متأســفانه مدیریت 
ورزش دست به اهلش نیفتاده و ما تا وقتي 

که مدیریت را از مالکیــت جدا نکنیم این 
ماجراها به قوت خودش باقي خواهد ماند و 
دردسر هاي شبیه همین سرمربي ایتالیایي 

تمام نمي شود. 
افشايقرارداد

الان کارشناسان سازمان بورس روي دو مسئله 
از استقلال ایراد گرفته اند. نکته اول این است که 
رئیس هیئت مدیره و مدیرعامل باشگاه نباید 
یک نفر باشد و نکته دوم هم بحث شفاف سازي 
اســت. آنها مي گویند شرکتي که داخل 
بورس یــا فرابورس شــده نباید 
قرارداد محرمانه داشــته باشد 
بلکه همه چیز باید براي مردم و 
سهامداران آشکار شود به این 
ترتیب استقلال اگر بخواهد در 
فرابورس باقي بماند و به قوانین 
آن عمــل کند باید رقــم قرارداد 
ساپینتو و البته تمام بازیکنان خود را به 
صورت رســمي افشا و منتشر کند. این مسئله 

قانون است و همه باید از آن تبعیت کنند. 

خبرورزشی به مناسبت شروع لیگ برتر یک ویژه نامه دیجیتالی را 
در سایت خود منتشر کرده که خواندن آن را به همه عزیزان توصیه 
می کنیم. شما مخاطبان خبرورزشی می توانید با ورود به سایت این 

ویژه نامه شکیل و خواندنی را به راحتی مطالعه کنید.

در بازی دوستانه پرسپولیس مقابل ون پارس، تمیروف که معمولاً در بازی های 
دوستانه گل می زند، باز هم گلزنی کرد! او که با انتقادات هواداران هم مواجه 
شده بود، با حضور لوکادیا کار سختی برای فیکس شدن در پرسپولیس دارد. 

پرسپولیس تا دقیقه ۵۵ با تک گل تمیروف از ون پارس جلو بود. 

نظر سنجی
SURVEY

ادامه دارد

پرسپولیس ۵۶- استقلال ۴۴
در نظرسنجی جدید خبرورزشی با توجه به خریدهای پرسروصدای استقلال 
و پرسپولیس در روزهای گذشته بار دیگر از شما پرسیدیم عملکرد کدام تیم 
در نقل و انتقالات بهتر بوده که تا دیشب آمار پرسپولیسی ها ۵۶ درصد و حدود 
۱۲ درصد بیشتر از استقلالی ها بود. شما همچنان می توانید با ورود به سایت 

در این نظرسنجی جدید شرکت کنید.

 »ویژه نامه لیگ برتر« 
خبرورزشی منتشر شد

تمیروف برای پرسپولیس گل زد

مدير باشگاه استقلال: باخت به سپاهان ثابت كرد گذشته درگذشته!

VAR بيايدشبكه3فوتبالهاراپخشنميكند
محمد مؤمني، بازیکن اســبق استقلال و از 
اعضاي هیئت مدیره این باشگاه در گفت وگو 
با خبر ورزشي، درباره مسائل مختلف مربوط 

به این تیم حرف زد. 
باختبهسپاهانفشاررواني

استقلالراازبينبرد
عضو هیأت مدیره باشگاه استقلال که فصل 
گذشــته نیز در همین سمت حضور داشت در رابطه با 
شکست اســتقلال در هفته اول رقابت هاي لیگ برتر 
اظهار داشت: به وســیله این باخت فشار رواني از روي 
استقلال برداشته شد. اگر چه پیامد خوبي براي استقلال 
نبود اما تلنگر خوبي براي بازیکنان بود که فوتبال، خیلي 

به گذشــته ها کاري ندارد. فوتبال روز به روز 
پیشرفت مي کند و باید براي آن زحمت 
 کشید و عرق ریخت. همچنین باید فکر 
مناسبي براي ۹۰ دقیقه مسابقه داشت، 

فکري که شما را برنده مسابقه کند. 
ديروزوافتخاراتشتمام

شدهاست
وي افزود: نام ها، نشان ها، آدرس ها و همه اینها 

تاریخ هستند ولي آنچه مهم است حلقه مفقوده فعالیت 
بدني و فعالیت فکري است که در طول ۹۰ دقیقه بازیکن 
باید از خودش بروز بدهد. دیروز هرچه بودیم، دیروز هرچه 
کردیم و دیروز هر عنوان و افتخاري به دست  آوردیم تمام 

شده ولي آنها براي استفاده کردن در امروز است. 
ساپينتوبهبهترينهابازيميدهدنه

اسامينفرات
پیشکسوت استقلال ادامه داد: یک فصل جدید شروع 
شده و بازیکن باید ورق جدیدي را از خودش به نمایش 
بگذارد. مربي جدید آمده اســت. بنابراین کسي موفق 
مي شود که هرچه سریع تر خودش را با مربي وفق دهد. 
کسي موفق مي شود که بتواند تفکرات مربي جدید را در 

زمین پیاده کند. به نظرم ساپینتو این توانایي را دارد که 
به وســیله بازیکنان جوان و با تجربه تیم، افکارش را در 
استقلال پیاده کند اما همیشــه برگ برنده در دست 
بازیکني نیســت که اسم و رســم دارد بلکه همه باید 
به هوش باشند. چون آنهایي موفق مي شوند که کمترین 
اشتباه را داشته باشند. ساپینتو مربي ای نیست که به 
اســامي نگاه کند بلکه او حرفه اي است و توانایي فني 

برایش اهمیت دارد نه نام و نشان. 
نبايدبهتعدادزيادمهاجمانساپينتوايرادگرفت

مؤمني در پاسخ به این که برخي کارشناسان معتقدند 
تیم استقلال خوب یارگیري نکرده و به طور مثال تعداد 
زیادي مهاجم و وینگر دارد گفت: هر مربي شاخص هاي 
مختلفي براي خودش در زمان تیم بســتن 
دارد. مــا نمي توانیم به ســاپینتو خرده 
بگیریم. شــاید او دوست داشته باشد به 
جاي استفاده از سه فوروارد، چهار فوروارد 
جذب تیمش کند. شاید اگر به دو وینگر 
نیاز دارد دوســت داشته باشد سه وینگر 
بگیرد. مهم این است که ببینیم عملکردش 
چیست. ممکن است یک مربي بیشتر به داشتن 

گلزن علاقه مند باشد. 
استقلالپراستازبازيكنچندپسته

وي ادامه داد: ما در حال حاضر چند بازیکن چند پسته 
در تیم مان داریم. به طور مثال کاوه رضایي هم مي تواند 
فوروارد بازي کند هم وینگــر. عزیزبک آمانوف هم به 
همین شکل است. مهدي قایدي هم چنین شرایطي 
دارد یا روزبه چشــمي هم چنین شــرایطي را در تیم 
استقلال دارد. اینها بازیکنان چندپسته ما هستند و نباید 
تصور کنیم که نمي توانند در پست هاي دیگر بازي کنند. 
اتفاقاً این موضوع دســت مربي را براي اجراي کارهاي 

تاکتیکي باز مي گذارد. 
چرااينقدرميگوييدپليميكرنداريم؟

مؤمني با اشاره به خواســته هفته هاي اخیر هواداران 
استقلال که بارها نسبت به آن تأکید کرده اند توضیح 
داد: دیگــر امروزه فوتبال دنیا هافبک بازیســاز ندارد. 
نمي دانم چرا همه به دنبال هافبک بازیساز و پلي میکر 
هستند؟! زماني زیدان بود و ماکلله بودند ولي امروز کانته 
آمده و هم کار زیدان را انجام مي دهد و هم کار ماکلله را! 
فوتبال امروز دیگر تک وجهي نیست، بلکه چندوجهي 
اســت. در واقع یک بازیکن باید بلد باشد در چند پست 
مختلف بازي کند. دوستان دائم به من پیام مي دهند که 
ما چرا هافبک بازیساز نداریم. این قبیل بازي ها براي دهه 
7۰ بود و امروز در دهه ۹۰ هســتیم و شــرایط کاملًا 

متفاوت است. 
ديگرحقاشتباهنداريم

عضو هیئت مدیره باشــگاه استقلال درباره شایعه جریمه 
بازیکنان تیم استقلال با شکست مقابل سپاهان توضیح داد: 
این اخبار و شایعات از منابعي اعلام مي شوند که مي خواهند 
تیم استقلال را تخریب کنند. مگر مي شود با یک باخت تیم 
را جریمه کرد؟ البته ما دیگر حق اشتباه نداریم اما این طور 
نیست که اشتباه نکنیم. چون فوتبال سراسر اشتباه است و 

اگر اشتباهي رخ ندهد گلي به ثمر نمي رسد. 
منبودمرضاييانرااخراجميكردم

این مقام مسئول در باشــگاه استقلال درباره اعلامیه 
باشــگاه اســتقلال درباره داوري دیدار این تیم مقابل 
سپاهان خاطرنشان کرد: بنده معتقدم بیژن حیدري 
یکي از داوران بسیار خوب کشورمان است. هیچ داوري 
نمي خواهد خودش را زیر سؤال ببرد یا پرچم اشتباه بزند 
اما اعتقاد شخصي من این است من اگر جاي داور بازي 
بــودم رامین رضاییان را از زمین بازي اخراج مي کردم. 
چرا؟ چــون اگر دوباره بازي را نگاه کنید مي بینید این 
بازیکن ۳متر قبل از اینکه توپ را از دســت بدهد با چه 
شیوه اي به سمت توپ مي آید! کاملًا مشخص است که 
با کف پا مي  آید. وقتي عمدي در کار باشــد بازیکن به 

لحــاظ فیزیکي و ذهني این آمادگــي را دارد که به یار 
حریف آسیب برســاند و طبق قانون زماني که چنین 
شرایطي براي داور مســجل شود ولو اینکه به بازیکن 
حریف اصابت نکند باید کارت قرمز بگیرد. چون نیتش 

این بوده که بازیکن را مورد هدف قرار دهد. 
داورخودششأنوشخصيتشراحفظكند

مؤمني در پاســخ به این پرســش خبر ورزشي که اگر 
معتقدید بیژن حیدري یکي از داوران خوب است چرا 
در آن صحنه اقدامــي نکرد، گفت: چون من مي گویم 
شاید آن لحظه این اتفاق را ندیده اما در صحنه پنالتي 
مجري محترم تلویزیون هم اعلام کرد که پنالتي شد. او 
گفت همه دیدند غیر از آقاي حیدري! ما نمي خواهیم 
 شــأن و شخصیت داوري را زیر سؤال ببریم اما داور هم 
باید  شأن و شخصیت خودش را حفظ کند. من با اکثر 
داوران ارتباط نزدیــک و صمیمانه دارم و نمي خواهم 
جایگاه آنها را زیر سؤال ببرم اما داوران هم باید جایگاه 
تیم ها و باشگاه ها را در نظر بگیرند. ما توقع بي جایي از 
داوران نداریم. زیاده خواه هم نیستیم. توقع نداریم چون 
هوادار ۳۰ میلیوني داریم سوت ها را براي ما بزنند، خیر! 
ولي حداقل وقتي واقعیت را مي بینند آن را اعلام کنند. 

رمضانيراباشكمهلدادند
این  فرد مسئول در باشگاه استقلال افزود: بازیکن حریف 
آرمان رمضاني را با شکم و دست از عقب هل داد و این کاملًا 
مشخص بود. بنابراین مادامي که ما این انتقادات را نپذیریم 

پیشرفت نمي کنیم. حتي اگر کمک داور ویدیویي بیاید. 
VARبيايدتلويزيونفوتبالراپخشنميكند!

مؤمني در واکنش به این سؤال که چرا کمک داور ویدیویي 
به فوتبال ایران اضافه نمي شود گفت: اگر VAR به فوتبال 
ما اضافه شــود آن وقت دیگر تلویزیون بازي هاي لیگ را 
پخــش نمي کند. چون با وجود VAR که داور مي خواهد 
بابت هر اتفاقي بازي را متوقف کند زمان مسابقات طولاني 

مي شود و کنداکتور تلویزیون به هم مي خورد!

عملیات نجات با سربازان آجورلو  
سیاوش یزدانی که گفته بود سردار آجورلو خودش را بالاتر از نظام وظیفه 
می دانست! کفالت گرفت و دوباره به استقلال برگشت. این اتفاق درست 
۲۴ ساعت بعد از حل مشکل محمدحسین مرادمند رخ داد و حالا سربازان 
آجورلو می توانند خط دفاعی استقلال را که مقابل سپاهان کلی مشکل 
داشت )و به نوعی گل به خودی هم زد( نجات بدهند.  استقلال با مرادمند 
و یزدانی و البته محبی و قایدی قطعاً تیم بهتری می شود و می تواند خاطره 
تلخ بازی اول را از ذهن هوادارانش پاك کند. استقلالی که زمان مجیدی 
نباخت و حالا لیگ را با شکست مقابل یکی از مدعیان جدی قهرمان آغاز 
کرده است.  با مرادمند، یزدانی، کاوه، محبی، قایدی و... استقلال تبدیل به 
تیم پرمهره تری می شــود و به همین میزان سطح توقعات هم از ساپینتو 
بالاتر می رود. شــاید این حجم از صبر و تحملی که بعد از بازی با سپاهان 
دیدیم، در ناکامی های بعدی وجود نداشته باشد، به خصوص که استقلال 

کلی ستاره ریز و درشت دارد. 
شایعه در شهر  

انتخابات کمیته ملی المپیک به تعویق می افتد
قرار است انتخابات کمیته ملی المپیک برای تعیین جانشین دکتر 
صالحی امیری که عملکرد خوبی در کمیته المپیک داشت، ۵ شهریور 
برگزار شــود اما شایعاتی شنیده می شــود مبنی بر اینکه شاید این 
انتخابات بنا به دلایلی به تعویق بیفتد. این طور که شــنیده می شود 
دکتر سجادی هم بی میل نیست این اتفاق بیفتد هر چند که وزارت 
موضع رسمی خود را در این مورد اعلام نکرده است.  صالحی امیری 
چه در دوره سلطانی فر و چه در دوره سجادی تعامل خوبی با وزارت 

ورزش داشت ولی این بار ترجیح داد در انتخابات شرکت نکند.
  عضو هیئت مدیره پرسپولیس:

پول داریم، بازیکن بزرگ می خریم!
حسین خبیری، عضو جدید هیئت مدیره پرسپولیس مدعی شد تیمش 
پول دارد و می تواند بازیکنان بزرگی مثل یورگن لوکادیا را بخرد! او البته در 
ماجرای حق پخش هم گفت ما خودمان پیگیر موضوع هستیم و کاری به 
کار اســتقلال نداریم. خبیری در حالی این حرف ها را زد که درویش در 

مسافرت است و احتمالاً امروز به تهران برمی گردد.
آخرین اخبار استقلال  

لیست استقلال پر شــده و شنیده می شود شاید ۲ یا ۳ بازیکن از لیست 
خارج شــده و به طور قرضی راهی تیم های دیگر شوند. نکته دیگر اینکه 
هنوز مشخص نیست قایدی پنج شنبه استقلال را در بازی با ملوان همراهی 
کند. البته امروز قرار است قراردادش ثبت شود. محمد محبی هم که دیروز 

تمرین کرد احتمالاً امروز ثبت می کند. 

اولیایي: این چاهي است که رئیس سازمان خصوصي سازي براي استقلال کَند  استقلال باید قرارداد سـاپینتو را فاش کند

ماجراي 
 استراماچوني 
 تازه ابتداي کار 

است 

 هیچ 
بازیکني در تیم 
 ساپینتو حاشیه 
امنیت ندارد 

 آقایان از 
همین حالا به فکر 
 غرامت پادواني 

باشند

هشدار اولیایی: آقایان از همین حالا به فکر غرامت پادوانی باشند

استقلالبايدقراردادسـاپينتورافاشكند

 استقلال 
وارث افتضاح 
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پیغام استقلالی ها به استراماچونی؛ 
طلبت را قسطی بگیر

 لوكاديا: به پرسپولیس آمدم
 چون پرطرفدارترين تیم آسیاست

پول داریم، بازیکن 
بزرگ می خریم!

 انتخابات
  کمیته المپیک 

به تعویق می افتد

 عضو هیئت مدیره 

شایعه در شهر

امیدوارم لوکادیا 
آماده باشد

گل محمدی: در اصفهان 
بدشانس بودیم

پرسپولیس:

یحیی مقابل فولاد 
هم محروم است

درخواست پرسپولیس 
دوباره رد شد

مشکل ۲ سرباز استقلال 
در ۲۴ ساعت حل شد!

عملیات نجات با 
سربازان آجورلـو!

باخت به 
سپاهان ثابت 
کرد گذشته 
درگذشته
VAR که بیاید 
شبکه ۳ فوتبال 
پخش نمی کند

عضو هیئت مدیره استقلال:

كيانی:تكرارقهرمانی
ازخودقهرمانی
سختتراست

3طلای
ارزشمندروی
سينهبيرانوند
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 تماس های جنجالی 
با پلیس پخش شد
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جزئیات جدید از دادگاه گیگز
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